



中華社會文化發展基金會
China Foundation for the Development of Social Culture



中華社會文化發展基金會

China Foundation for the Development of Social Culture

中華社會文化發展基金會是1992年由我國戲劇大師曹禺先生創办的，我國著名教育家許嘉驊先生擔任名譽會長。二十多年來，在國家民政部、文化和旅遊部的指導和關心下，基金會的同仁們與社會各界熱心文化公益事業的人士共同努力，以弘揚中華優秀文化為己任，在促進文化公益事業中做出了獨有的貢獻。

2016年3月16日全國人大通過了我國第一部慈善法，將文化公益事業明確列入慈善事業中。“無窮的远方，無數的人們，都和我有關。”魯迅先生說過的這句話，恰是慈善公益的內涵所在。慈善公益的核心是利他主義價值觀，也是習近平總書記多次提出的人類命運共同體的意識。繼承中華民族的優秀文化基因，弘揚具有當代價值的文化精神，構建全新的文化公益事業，是社會發展進步的重要標志。文化的終極目的是向社會普及愛和善，文化公益事業是使用一整套規範的辦法把愛和善帶給社會，讓社會變得更美好。為了實現這個目標，我們倡導更多的有識之士，在自己力所能及的範圍內，積極地加入到文化公益事業中，文化公益事業是持久的永恆的事業。

展望未來，文化傳承將持續照亮中華民族偉大復興的圓夢之路。我們真誠的希望繼續得到各界人士的熱忱關心和支持，使中華社會文化發展基金會這個平台，能為促進中華文化的发展，能為建設人類命運共同體，能讓社會變得更美好而做出更大的貢獻！

The China Foundation for the Development of Social Culture was founded in 1992 by Mr. Cao Yu, the master Chinese playwright. Mr. Xu Jialu, a famous educator in China, serves as its Honorary Chairman. Driven by the mission to carry forward splendid Chinese culture and guided and supported by the Ministry of Civil Affairs of the People's Republic of China and the Ministry of Culture and Tourism of the People's Republic of China over the past two decades, the Foundation has made remarkable contributions to the promotion of public cultural affairs through the joint efforts of its staff and various philanthropists.

On March 16, 2016, the National People's Congress passed its first Charity Law in which cultural philanthropy is explicitly included in philanthropic undertakings. Famous Chinese writer Mr. Lu Xun once said: "Infinite distance, countless people, they all matter to me." This quote reveals the exact meaning of charitable public welfare. The core values of philanthropy are altruism as well as the conception of "a community of shared future for humankind", which has been put forward numerous times by President Xi Jinping. Inheriting the outstanding cultural genes of the Chinese nation, carrying forward cultural spirits with contemporary values and constructing new cultural philanthropy are three important symbols of social development and progress. The ultimate role of culture is to promote love and goodness in society. Cultural philanthropy means the adoption of a set of standard methods to bring love and goodness to society, in turn making it a better place. To achieve this goal, we call upon visionary people to actively participate in the eternal cause of cultural philanthropy in whatever ways they can.

Looking ahead, cultural heritage will continue to serve as the beacon of the great rejuvenation of the Chinese nation. We sincerely and eagerly welcome your enthusiasm and support. Only in this way can the China Foundation for the Development of Social Culture be able to make greater contributions to the promotion of the development of Chinese culture and the establishment of "a community of shared future for humankind". Only in this way can it contribute to the building of a better world.



中華社會文化發展基金會 理事長 周嘉峰

China Foundation for the Development of Social Culture Director ZHOU Salfeng

封面文字：董正榮



中华社会文化发展基金会是中华人民共和国文化和旅游部主管的全国性公募型基金会，经中国人民银行1992年批准，中华人民共和国民政部1993年登记注册。依据中华人民共和国宪法和国家的法律、法规及各项有关政策，遵循社会的道德风尚，通过向国内外热心支持文化事业的企事业单位、社会团体和其它组织以及个人募集资金，扶植中华社会文化事业的发展，繁荣和活跃社会文化市场及开展其它公益活动。

业务范围：募集基金、专项资助、学术交流、教育培训、国际合作、奖励考评、展览展示、书刊编辑公益扶贫、咨询服务。

The China Foundation for the Development of Social Culture is a national charitable organization supervised by the Ministry of Culture and Tourism of the People's Republic of China. It was approved by the People's Bank of China in 1992 and registered with the Ministry of Civil Affairs of the People's Republic of China in 1993. The Foundation is run in adherence to the Constitution of the People's Republic of China, national laws, regulations and policies, and the moral values of the society. It supports the development of Chinese social culture, promotes the cultural market and provides a public service by raising funds from enterprises, public institutions and social groups, as well as related organizations and individuals which are enthusiastic about supporting cultural undertakings both at home and abroad.

The Foundation's business scope includes fundraising, project financing, academic exchange, educational training, international cooperation, evaluation and awards, exhibitions, book and magazine publishing, poverty alleviation and consulting services.

關愛社會 弘揚文化

受贈戶名：中華社會文化發展基金會

開戶銀行：北京銀行沙灘支行

人民幣賬號：0109 0325 2001 2011 1659 122

美元賬號：0109 0325 2014 2011 1000 348

電話：+86-010-62246207

傳真：+86-010-62246215

郵箱：cfdscc@126.com

網址：www.cfdscc.com.cn

辦公地址：中國北京市海澱區中關村南大街1號

友誼賓館雅園37單元4層63741號、63742號

郵政編碼：100873